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AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

29 Ocak 2016 tarihli yazısıdır.

Gaziantep’in yakın siyasi tarihinde 
görmediğim ve politikacılara hiç 
yakıştıramadığım çirkin bir polemik 
sürüyor.
Politikacılar toplumun aynasıdır. Sorumlu 
davranmak zorundadırlar. Seviye 
düşürülürse, bundan bütün toplum zarar 
görür.
Politikacılar üsluplarına özen göstermek 
zorundadırlar. Bu düzeyde yapılan 
tartışmalar daha alt düzeyde cinayete 
sebep olabilir.
 Ama burada asıl söyleyeceklerim bazı 
gazetecilere...
İnsanları birbirine düşürmek gazetecilik 
değildir. Tavrınızı  böyle sürdürür, tarafları 
tahrik ederseniz, büyük üzüntülere sebep 
olursunuz! Rahatlar mısınız?

Yanlış yapıyorsunuz!.. 
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2023/24 eğitim-öğretim yılının ilk yarısı 
sona erdi. Türkiye’de örgün eğitimde (resmi 
+ özel) 17,5 milyon öğrenci, 75 bin 19 eğitim 
kurumu/okul tatile girmiş bulunmakta. 1 
milyon 139 bin 673 öğretmenin görev yaptığı 
eğitim sisteminde ciddi sorun ve yetersizlikler 
köklenerek varlığını sürdürmektedir. 

Eğitimin temel bileşeni olan öğrencinin 
nitelikli ve bilimsel eğitime ulaşımı 
güçleşirken, görev yürüten öğretmenler 
yoksullaşıyor, itibarsızlaştırılıyor. 

Eğitimde Her 
Birey Kendini 

Gerçekleştirmeli!

Ali Ersönmez/Eğitimci 
Eğitim Sendikacısı
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Vatandaşlar 
aylarca tapu 
dairelerinde 

sürünmekten yakınıyor
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Boz fıstık 
hasadına başlandı

Değirmiçem’de mülkü olanlar 
parselasyon yaptırmakta eziyet 
çektiklerini iddia ediyor. Bir 
vatandaş: “Malımızın yüzde 
50’sini belediye aldı buna 
karşılık henüz bir hizmet 
getirmedi. Hiç olmazsa ücreti 
karşılığında parselasyonumuzu 
belediye yapsın”

Gaziantep’te, Antepfıstığının 
genellikle baklavacılar 
tarafından tercih edilen çeşidi 
olan boz fıstık hasadına 
başlandı. 

Nizip Ziraat Odası Başkanı 
Mehmet Akfırat üreticinin hasat 
ettiği boz fıstığı kilogramı 3 ile 
3.5 milyon lira arasında değişen 
fiyatlardan baklavacılar ve 
tüccara sattığını söyledi.

Tarım ve Orman Bakanlığı Hayvancılık Genel Müdürlüğü, 2024 yılı besilik sığır ithalatı ile ilgili Tarım ve Orman Bakanlığı Hayvancılık Genel Müdürlüğü, 2024 yılı besilik sığır ithalatı ile ilgili 
ithalat talimatı ve teknik kriterleri yayınladı. Bu yıl içerisinde 600 bin besilik sığır ithal edilecekithalat talimatı ve teknik kriterleri yayınladı. Bu yıl içerisinde 600 bin besilik sığır ithal edilecek

Hayvan ithalatı ile ülkenin 
kaynakları heba ediliyor

Gaziantep Veteriner Hekimleri Odası Başkanı Meltem Peri, 
hayvan ithalatı ile ülkenin bütün kaynaklarının heba edildiğini 
belirtti. “İthalata bir an önce son verilmesini istiyoruz. Ülkemizin 
hayvancılıkta içinden çıkılamaz bir ithalat girdabına sokulmasına, 
gelecek nesiller hiç düşünülmeden, sanki yarın yokmuş gibi, 
ülkemizin bütün kaynaklarının, daha fazla kâr taleplerine heba 
edilmesine biz veteriner hekimler olarak seyirci kalamayız” dedi. 

Biliyoruz ki bu ülke doğru politikalarla 
hem kendi ihtiyacını karşılayacak hem 
de ihracat yapacak tecrübe ve bilgiye 
sahip. Bu nedenle, halkımızın hayvansal 
protein ihtiyacının karşılanması 
amacıyla, ülkemizin kaynaklarının 
kendi hayvan yetiştiricimizin 
desteklenmesi için kullanılmasını ve 
ithalata bir an önce son verilmesini 
istiyoruz” çağrısında bulundu.

Aşırı betonlaşma ve asfaltlamalar 
kentlerimizi ısı adasına dönüştürdü

“Aşırı betonlaşma ve asfaltlamalar kentlerimizi resmen 
ısı adasına dönüştürdü” diyen Peyzaj Mimarları Odası 
Gaziantep İl Temsilcisi Yönetim Kurulu Başkanı Celal 
Akcan, “Bu olayların sonucunda yağmur sularının 
toprakla buluşmasını zorlaştırıyor ve ani yağışların sel 
felaketine dönüşüyor” açıklamasını yaptı. 

Bu cinayetlerin temel nedeni ucuz iş gücü, güvencesizlik, yoksulluk…

Son üç haftada iş cinayetlerinde 
ölen işçi sayısı yediye yükseldi

İşçi kenti Antep'te iş cinayetlerine her gün yenileri ekleniyor. 7 Ocak'tan bu yana işçi cinayetlerine ölen işçi sayısı 
7'ye yükseldi. Artı Gerçek'e konuşan Dev Yapı İş Genel Başkanı Özgür Karabulut, "Bu iş artık işçi soykırımına 

döndü" dedi. Ucuz iş gücü kenti Antep'te iş cinayetlerinin ardı arkası kesilmiyor. 7-19 Ocak arasında dört işçinin 
öldüğü Antep'te, üç işçi daha iş cinayetlerinde öldü. Son üç haftada iş cinayetlerinde ölen işçi sayısı yediye yükseldi.

Devlet cezasızlık zırhıyla 
koruyor, herhangi bir 
yaptırım uygulamıyor

Antep'te birbiri ardına gelen iş cinayetlerini Artı 
Gerçek’e değerlendiren Dev Yapı-İş Genel Başkanı 
Özgür Karabulut, "Bu iş artık işçi soykırımına 
döndü. İşçiler patır patır ölüyor. Ucuz iş gücü, 
güvencesizlik, yoksulluk bu cinayetlerin temel 
nedeni. Genel olarak bu iş cinayetleri yüzde yüz 
önlenebilir olmasına rağmen patronlar bunu 
maliyet olarak gördüğü için önlem almıyor. 
Devlet de cezasızlık zırhıyla koruyor, herhangi bir 
yaptırım uygulamıyor" dedi.

7 işçi can verdi
14 Ocak'ta Şahinbey ilçesi Yeşilkent 

Mahallesi'ndeki bir inşaatta bekçilik yapan 64 
yaşındaki Reşit Kaya, gece geç saatlerde hırsızlık 
için gelen 4-5 kişilik grup tarafından dövüldü. 
Hastaneye kaldırılan Kaya, 8 günlük yaşam 
savaşını kaybetti ve 22 Ocak'ta öldü. 23 Ocak 
günü, 15 Temmuz Mahallesi'nde parke ustası 
Muhammet Emin Arı, 9 katlı binanın 7. katında 
bindiği yük asansöründen düşerek öldü. 21 
yaşındaki Arı'nın inşaat firmasında o gün işe 
başladığı öğrenildi. Aynı gün Nizip ilçesine bağlı 
Fevzipaşa Mahallesi'ndeki bir inşaatta araca 
mermer yükleyen 25 yaşındaki Muhammed 
Durdu Arısever'in başına en üst katta bulunan 
mini inşaat vinci düştü. Hastaneye kaldırılan 
Arısever kurtarılamadı.

Hastalar ölüme Hastalar ölüme 
terk ediliyorterk ediliyor

Türkiye’de yaşanan ilaç krizi derinleşmeye devam 
ediyor. İlaç zamlarını yetersiz bulan ilaç firmaları, 
ilaçlarını piyasadan çekmeyi sürdürüyor. 

Ülkemizde ilaç krizi 
derinleşiyor

Ülkemizde ilaç krizi sürüyor. 
İsviçre merkezli Roche ilaç 
firmasının organ naklinde ve 
kanser tedavisinde kullanılan 
ilacı Türkiye piyasasından 
çektiğini açıklamasından 
Novartis ilaç firması, göz 
damlası, göz tansiyonu, astım, 
KOAH, epilepsi, migren, 
Parkinson ve Alzheimer 
hastalarının kullandığı 14 
ilacın Türkiye’de satışını 
durdurduğunu açıkladı. 
Satışı durdurulan bu ilaçların 

ülkemizde muadilinin 
bulunmaması hastaların 
hayatını tehdit ediyor. 

Avrupa İmar 
ve Kalkınma 
Bankası 2,5 
milyar euro 
finansman 
sağladı

Avrupa İmar ve 
Kalkınma Bankası 
(EBRD), Türkiye'ye 
geçen yıl 2,5 
milyar euroluk 
finansman sağladı. 
Bir önceki yıla 
göre 500 milyon 
euroluk artışta, 
Maraş depremi 
sonrasındaki 
projelere destek 
önemli rol 
oynadı.

Kabul edilemez, şiddetlice 
titreyip kendine gelme vakti

AKP'li Şamil Tayyar, emekli maaşı üzerinden 
partisine yüklendi: Şiddetlice titreyip kendine gelme vakti

AKP'li Şamil Tayyar, emekli 
maaşlarına yapılan zam oranının 
yüzde 49,25'e geç çıkartılmasına tepki 
gösterdi. Tayyar, "Hatadan dönülmüş 

olsa da beklenen siyasi ve sosyal 
fayda sağlanamıyor. Kabul edilemez, 
şiddetlice titreyip kendine gelme vakti" 
dedi.

İnşaat bekçisi 
Reşit Kaya 
dövülerek 
öldürüldü

Parke ustası Muhammet 
Emin Arı, yük 

asansöründen düşerek öldü
Muhammed Durdu Arısever'in başına en üst 

katta bulunan mini inşaat vinci düştü

Dev Yapı-İş Genel 
Başkanı Özgür Karabulut

Meltem Peri Celal Akcan

Bülent Yılmaz

Şamil 
Tayyar

4’TE

4’TE

4’TE



GEREKLİ TELEFONLAR 
Yangın İhbar    110
Acil Yardım   112
Polis Yardım    155
Jandarma Yardım    156
Trafik Yardım   154
Kanalizasyon ve Su   185
Elektrik Arıza   186
Cenaze hizmetleri    188
Alo Zabıta    153
Kablo TV Arıza    126

RESMİ DAİRELER 
Valilik       342 231 03 13
Emniyet Müdürlüğü     342 230 18 30
İl Jandarma Komutanlığı    342 338 78 40
Adliye       342 321 36 36
İL Turizm Müdürlüğü     342 230 59 69
İl Kültür Müdürlüğü      342 232 18 58
İl Müftülüğü     342 220 13 57
Türk Telekom      342 230 36 66

ÜNİVERSİTELER  ve HASTANELER
Gaziantep Üniversitesi     342 360 12 00
Hasan Kalyoncu Üniversitesi     342 321 21 00
Dr. Ersin Arslan Hastanesi     342 221 07 00
25 Aralık Devlet Hastanesi     342 338 17 31
Sevgi Hastanesi      342 220 60 60

ULAŞIM 
HAVAŞ        342 215 22 63
THY        342 320 15 65

2 www.gaziantepsabah.com 
gaziantepsabah@yahoo.com

SAYFA
26 OCAK 2024 

CUMA      
EKONOMİ

HABERLERİ

ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER 
DEMET ECZANESI

Eski Garajlar Büyük Veliç Oteli Yukarısı(Sağlık Ocağı Karş.) 
/ ŞAHİNBEY / Telefon : 03422517412

ALPER SAHİN ECZANESİ
Gümüştekin Mah. 11 Nolu Sok No:36/A (19 Mayıs Lisesi 

Civarı Cumhuriyet Sağlık Ocağı Yanı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0 342 336 51 63

DÜZTEPE ÖYKÜ ECZANESİ
Nuripazarbaşı Mahallesi 58012 Nolu Cadde No:2D/A (Yaşam 

hastanesi çaprazı, Ptt’nin üstü ) / ŞAHİNBEY
Telefon : 342 251 79 37

BİNEVLER ÇİĞDEM ECZANESİ
23 NISAN MAH. ÜNIVERSITE BLV. 223/C (ŞAHİNBEY 

POLİS MERKEZİ YANI) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 336 08 17

BALCI ECZANESİ
AKKENT MAHALLESİ ŞEHİT BÜNYAMİN DİNÇ 

SOKAK NO:6A/C-D (AKKENT SEMT PAZARI ÇAPRAZI 
,BAĞLARBAŞI ANADOLU LİSESİ KARŞISI) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 999 27 22
ŞÜKRAN ECZANESİ

Güneykent Mahallesi 102282 Nolu Sokak No:2F/D 
(Beşyüzevler sağlık ocağının yanı, sembol market ve türkiye 

petrol karşısı) / ŞAHİNBEY / Telefon : 0342 502 60 30
YEDİTEPE ECZANESİ

Yeditepe mahallesi 85083 nolu sokak No: 23/A Şahinbey ilçe 
sağlık müdürlüğü yanı / ŞAHİNBEY

Telefon : 0534 686 00 27
ALBAYRAM ECZANESİ

Karataş Mahallesi 1 bölge Barbaros camii arkası Winmar 
Market Civarı / ŞAHİNBEY

Telefon : 0 850 223 26 64

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER 
KAPLAN ECZANESİ

Mücahitler Mah 52009 Nolu Cad No:34/C(Eski Primer 
Hastanesi Karşısı) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 326 33 44

ESER ECZANESİ
Batıkent Mahallesi Yenbu Kırtasiye Bitişiği İbrahimli / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0 342 3241420
ATACAN ECZANESİ

Fevzi Çakmak Bulvarı.Kalyon Kavşağı.Mirkelam Göz 
Hastanesi civarı.(Neyzen Restaurant karşısı).No.86/B / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 321 60 00

GÜLTEN ECZANESİ
Yeni Mah. 75043 Sok.No:1(Çıksorut Güven Karakolu-Fatih 

Camii Civarı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0 342 226 71 44

TÜMER ECZANESİ
Çetin Emeç Cd.Pirsultan Mh.86/B (Şehitkamil Dev.Hst.Kar.) 

/ ŞEHİTKAMİL
Telefon : 03423242495

SAMET EREN ECZANESİ
Korutürk Cad. No:230 (Karşıyaka Girişi-Yeşilova Kavşağı) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 323 07 27
CANKAR ECZANESİ

Gazikent , Burak Şehit Serdal Şakir caddesi No:60/D 
(Özbaşak Ekmek fırını yanı)27580 ŞEHİTKAMİL/

GAZİANTEP / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0551 019 1800

NÖBETÇİ ECZANELERKURUCULARI: Osman TUZCU
Aykut TUZCU
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Politikacılar 
toplumun aynasıdır. 
Sorumlu davranmak 
zorundadırlar. Seviye 
düşürülürse, bundan 
bütün toplum zarar görür.

Politikacılar üsluplarına 
özen göstermek 
zorundadırlar. Bu 
düzeyde yapılan 
tartışmalar daha alt 
düzeyde cinayete sebep 
olabilir.

 Ama burada asıl 
söyleyeceklerim bazı 
gazetecilere...

İnsanları birbirine 
düşürmek gazetecilik 
değildir. Tavrınızı  böyle 
sürdürür, tarafları 
tahrik ederseniz, büyük 
üzüntülere sebep 
olursunuz! Rahatlar 
mısınız?

Gazeteciler şiddetten 
beslenenlere alet 
olmamalıdır. Manşete 

çıkardığınız demeçleri, 
söylemleri dağarcığınızda 
tartmanız lazım. 
Yoksa birkaç manşetle 
ortalığı savaş alanına 
dönüştürebilirsiniz! Ama 
amaç bu değilse, sorumlu 
davranmayı öneririm.

 Gaziantep’te siyasi 
partiler arasındaki 
ilişkiler hep olumlu 
olmuştur. Siyasi nezaket 
hep korunmuştur. 
Antep’in yeteri kadar 
sorunu varken, bu 
üsluptaki polemiklere 
hiç gerek yoktur. Üstelik 
burası çok hassas bir 
kenttir, ağızdan çıkacak 
kelimelere çok dikkat 
etmek gerekir.

Bir de, mevkilere 
dikkat etmek gerekir. 
İktidar milletvekili ana 
muhalefeti eleştiriyorsa 
muhatabı ana muhalefet 
milletvekili olmalıdır.

Yanlış 
yapıyorsunuz!.. 

Yükselen enflasyon karşısından 
eriyen maaşlar vatandaşı kredi 
kartlarına yüklenmek zorunda 
bırakırken, kredi kartı borçları alarm 
vermeye başladı. 

Bankacılık Düzenleme ve Denetleme 
Kurumu (BDDK) verilerine göre, 13 
Ocak 2023 haftasında 462 milyar 866 
milyon lira düzeyinde olan bireysel 
kredi kartı hacmi 12 Ocak 2024 
haftasında yüzde 157.63 artarak 1 
trilyon 194.6 milyar liraya yükseldi. 
Ekonomi yönetimi, yüksek enfasyon 
ortamında geçim derdine düşen 
vatandaşın son kalesi olan kredi 

kartlarında şimdilik can yakıcı, 
sınırlayıcı adımlar atmamayı tercih 
ediyor. Son iki aydır politika faiz artışı 
kredi kartı faizlerine yansıtılmıyor. 
Ancak  ilerleyen günlerde kredi 
kartlarına yönelik faiz, limit veya 
taksitte sınırlama bekleniyor.

120 milyona yaklaştı
Sözcü'de yer alan habere göre, 

merkez Bankası son iki aydır politika 
faizinde yapılan artışları, yıllık faizi 
yüzde 65’i bulan kredi kart faizlerine 
yansıtmıyor. BDDK verilerine göre, 
borçların 684.3 milyar lirası taksitsiz, 
510.3 miyar lirası taksitli kredi kartı 

borçlarından oluşuyor. Bireysel kredi 
kartı borçlarının, toplam TL krediler 
içinde payı da yüzde 15’i aşarak son 
18 yılın zirvesine çıkmış durumda. 
Bankalararası Kart Merkezi (BKM) 
aralık ayı verilerine göre, aralık 
ayı itibarıyla Türkiye’de kredi kartı 
sayısı ise 117.7 milyona ulaştı. Öte 
yandan BDDK, önceki gün yapılan 
değişiklikle bankalara, kanıtlanabilir 
onay veya talep olmadan kişiler 
adına kredili dahil herhangi bir hesap 
açılamayacağı, hesap limit artışı ve 
kredili hesaptan herhangi bir tahsilat 
yapılamayacağını belirtti. T24

Bireysel kredi kartı borçları 
1.2 trilyon liraya ulaştı

Tüketimin enflasyonla mücadeledeki zorlayıcı etkisi nedeniyle 
ekonomi yönetiminin kredi kartlarında frene basması bekleniyor.

Kadın haklarını CHP (CHF) getirdi ama ileri götüremedi…

Aykut Tuzcu’nun 
29 Ocak 2016

tarihli yazısıdır

Köylü kadının ikram ettiği ayranı 
içen Atatürk teşekkür ettikten sonra 
sorar:

"Senin kocan yok mu?"
Tunç yüzlü, elleri nasırlı Türk 

anası Ankara’ nın kendine özgü 
şivesiyle kocasının Sakarya 
Savaşı’nda yaralandığını, yarı 
yatalak olduğunu anlatır.

Ata sorar:  "Peki ne zaman 
doğdun?"

Kadın ciddi ciddi cevap verir:
“1919 da doğdum Atam.”
Atatürk bir an düşünür. Yıl 1934 

olduğuna göre kadın 15 yaşındayım 
demiş olmaktadır. Oysa kadın orta 
yaşlarda görünmektedir.

Ata tekrar sorar:
"Nasıl olur?"
Kadın: "Biz buralarda o tarihten 

önce yaşamıyorduk ki Atam" 
cevabını verir.

Atatürk bu girişken, hazır cevap 
Anadolu kadınının zekice nüktesi 
karşısında gülümser..

Ayrılırken yaverine kadının adını 
soyadını adresini not ettirir.

İşte bu köylü kadını ilk kadın 
milletvekilimiz Satı Kadın'dır…

 Kadınların belediye seçimlerinde 
seçme ve aday olma hakkı 3 Nisan 
1930'da Belediye Kanunu'nun kabul 
edilmesiyle tanındı.

Kadınlar siyasal haklarını 
ilk kez 1930 yılındaki belediye 
seçimlerinde kullandılar. Seçimler, 
Eylül başından Ekim’in 20’sine 
kadar sürdü.

Kadınların katıldığı ilk genel 
seçimleri, 8 Şubat 1935 yılında 
yapılan TBMM 5. dönem 
seçimleridir. Bu seçimlerde 17 
kadın milletvekili TBMM’ye girdi. 
TBMM toplam milletvekili sayısı 
399’du.

1 Kasım 2015 yılında yapılan 
seçimlerde ise 26. dönem TBMM’ne 
82 kadın miletvekili girdi. Toplam 
milletvekili sayısı 550.

Yani, 80 senede 17’den 82’ye 
çıkmışız. 7 Haziran’da yapılan 25. 
dönem milletvekili seçimlerinde 
kadın milletvekili sayısı 90 idi.

550 milletvekilinin yarısının 

kadın olacağı TBMM’ni ise bu 
gelişime göre ancak 22 sene sonra 
görebileceğiz.

Hiç de uzakta değil, 80 sene sonra 
17’den 82’ye çıkması, hatta 90’a (7 
Haziran 2015) ulaşmasını önemli 
gelişme olarak kabul edebiliriz.

 Burada önemli bir tuhaflığı(!) 
vurgulamak lazım. Bu güzel 
gelişmenin sosyal demokrat 
partiler zamanında değil de, dinci, 
muhafazakar partinin döneminde 
olması bir hayli garip, değil mi?!.

 Ama asıl üzerinde durulması 
gereken ise, dinci muhafazakar 
parti döneminde Gaziantep 
ilk kadın milletvekili seçti, ilk 
Gaziantepli kadın milletvekili 
bakan oldu ve nihayet 84 sene 
sonra bir kadın Gaziantep’e belediye 
başkanı seçildi. Üstelik bütün 
bunların hepsi de aynı insana nasip 
oldu: Fatma Şahin.Gaziantep’in yakın siyasi 

tarihinde görmediğim 
ve politikacılara hiç 
yakıştıramadığım çirkin bir 
polemik sürüyor.

Merkez Bankası (TCMB), 
2024 yılı Ocak ayı imalat sanayi 
kapasite kullanım oranı (KKO) 
verilerini açıkladı.

İmalat sanayi genelinde 
mevsimsel etkilerden arındırılmış 
Kapasite Kullanım Oranı (KKO-
MA), bir önceki aya göre 0,9 puan 
azalarak yüzde 76,4 seviyesinde 
gerçekleşti.

Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası (TCMB), Ocak ayı 
İmalat Sanayi Kapasite Kullanım 
Oranı’nı açıkladı. İmalat 
sanayinde faaliyet gösteren 1740 
iş yeri tarafından İktisadi Yönelim 
Anketi’ne verilen yanıtlar 
toplulaştırılarak değerlendirildi. 
İmalat sanayi genelinde 
mevsimsel etkilerden arındırılmış 
Kapasite Kullanım Oranı (KKO-
MA), bir önceki aya göre 0,9 puan 

azalarak yüzde 76,4 seviyesinde 
gerçekleşti.

Mevsimsel etkilerden 
arındırılmamış Kapasite 
Kullanım Oranı (KKO), bir 
önceki aya göre 1,3 puan 
azalarak yüzde 76,2 seviyesinde 
gerçekleşti. cumhuriyet

Sanayide kapasite 
kullanım oranı geriledi

2024 yılının ilk ayında imalat sanayi genelinde kapasite kullanım 
oranı bir önceki aya göre 1,3 puan düşüşle yüzde 76,2'ye geriledi. Seçimden sonraki faiz artışı 

3650 baz puanı (yüzde 36,5) buldu.
TCMB metninde şu ifadeler kullanıldı:
"Aralık ayında manşet enflasyon son Enflasyon 

Raporu’nda sunulan görünümle uyumlu bir artış 
kaydetmiştir. Yurt içi talebin mevcut seviyesi, 
hizmet fiyatlarındaki katılık ve jeopolitik riskler 
enflasyon baskılarını canlı tutmaktadır. Öte 
yandan, yakın döneme ilişkin göstergeler, parasal 
sıkılaştırmanın finansal koşullara yansımasıyla 
yurt içi talepteki dengelenmenin, öngörülen 
dezenflasyon süreci ile tutarlı seyrettiğine 
işaret etmektedir. Kurul, enflasyon beklentileri 
ve fiyatlama davranışlarında başlayan sınırlı 
iyileşmenin devam ettiğini değerlendirmektedir. 
Dış finansman koşulları, rezervlerdeki güçlenme, 
cari dengedeki iyileşme ve Türk lirası varlıklara 
talep, döviz kuru istikrarına ve para politikasının 
etkinliğine katkıda bulunmaya devam etmektedir. 
Bu çerçevede, aylık enflasyonun ana eğilimindeki 
düşüş sürmüştür.

Kurul, parasal sıkılaştırmanın gecikmeli etkilerini 
de göz önünde bulundurarak, dezenflasyonun 

tesisi için gerekli parasal sıkılık düzeyine 
ulaşıldığını ve bu düzeyin gerektiği müddetçe 
sürdürüleceğini değerlendirmiştir. Kurul, politika 
faizinin mevcut seviyesinin aylık enflasyonun 
ana eğiliminde belirgin bir düşüş sağlanana 
ve enflasyon beklentileri öngörülen tahmin 
aralığına yakınsayana kadar sürdürüleceğini 
değerlendirmiştir. Enflasyon görünümü üzerinde 
belirgin ve kalıcı riskler oluşması durumunda ise 
parasal sıkılık gözden geçirilecektir.

Kurul, mevcut mikro- ve makroihtiyati çerçeveyi, 
piyasa mekanizmasının işlevselliğini artıracak 
ve makro finansal istikrarı güçlendirecek şekilde 
sadeleştirmektedir. Kurul, sadeleştirme süreciyle 
uyumlu şekilde, kredi arzında ve mevduat faizinde 
gözlenebilecek oynaklıklara karşın, makroihtiyati 
kararlarla parasal aktarım mekanizmasını 
destekleyecektir. Kurul, faiz kararlarının yanı sıra, 
parasal sıkılaştırma sürecini destekleme amacıyla, 
kullandığı sterilizasyon araçlarının çeşitliliğini 
artırarak miktarsal sıkılaştırmaya devam edecektir.

Kurul, politika kararlarını parasal sıkılaştırmanın 
gecikmeli etkilerini de dikkate alarak, enflasyonun 

ana eğilimini geriletecek ve orta vadede yüzde 5 
hedefine ulaştıracak parasal ve finansal koşulları 
sağlayacak şekilde belirlemeye devam edecektir."

Üst üste sekizinci kez faiz artırıldı
Merkez Bankası haziran ayında yaptığı 

toplantıda 27 ay sonra ilk kez faiz arttırmıştı. 
TCMB Başkanı Erkan başkanlığındaki ilk PPK 
toplantısında politika faizi 650 baz puanlık artışla 
yüzde 8,5'tan yüzde 15'e yükseltilmişti. Merkez 
Bankası, temmuz ayında da 250 baz puanlık 
artışla politika faizini yüzde 17,5'e yükseltmişti. 
Ağustos ayındaki 750 baz puanlık artırım 
kararıyla Merkez Bankası, üst üste üçüncü kez 
faiz arttırmış ve politika faizi yüzde 25'i bulmuştu. 
Eylül ayında gerçekleştirilen PPK toplantısında 
politika faizi 500 baz puan artırılarak yüzde 
25'ten yüzde 30'a, ekim ayındaki toplantıda yüzde 
30'dan yüzde 35'e, kasım ayındaki toplantıda 
yüzde 35’ten yüzde 40’a yükseltilmişti, aralık 
ayındaki toplantıda yüzde 40'tan yüzde 42,5'e 
yükseltilmişti. 

Merkez Bankası en yüksek politika faizi artışını 
Mayıs 2018'de 850 baz puanla yapmıştı.t24

Politika faizi 250 baz puan artışla yüzde 45'e yükseltildi
Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası (TCMB) Para Politikası Kurulu (PPK), Merkez Bankası Başkanı Hafize Gaye 

Erkan başkanlığında toplandı. Banka politika faizini 250 baz puan artırarak yüzde 40’tan yüzde 42,5'e çıkardı.
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Vatandaşlar tarafından 
gazetemize iletilen 
şikayetlerden öğrenildiğine 
göre Değirmiçem’de arazisi 
bulunanlar parselasyon 
işlemlerini yaptıramıyorlar. 
Binbir güçlükle parselasyonlar 
yaptırılınca bu kez de tapu 
dairelerinde işlemler aylarca 
sürünüyor. Yurttaşların eline 
tapuları çok geç geçiyor.

Sorunun çözümlenmesi 
için belediyenin bir harita 
mühendisliği şubesi 
oluşturması ve parselasyonun 
burada yapılması isteniyor. 
Ücreti karşılığında yapılacak 
olan hizmetlerin çok daha 
süratleneceği, belediyeye 
ayrıca büyük bir gelir 

sağlayacağı ifade ediliyor.
Vatandaşlar: 

“Değirmiçem’deki 
arsalarımızın yüzde 50’sini 
belediye elimizden alıyor. 
Buna karşılık bizlere hiçbir 
hizmet getirmiyor. Hiç 
olmazsa ücreti karşılığında 
parselasyonumuzu belediye 
yapsın. Bu suretle müstakil 
tapularımız da elimize aylarca 
sürülmeden geçer. Dileğimizin 
belediye yetkililerine 
ulaştırılmasında yardımcı 
olursanız minnettar kalırız” 
denildi.

Belediyeye büyük bir gelir 
sağlayacak olan vatandaşın 
teklifinin ciddi olarak ele 
alınması bekleniyor.

Vatandaşlar aylarca tapu 
dairelerinde sürünmekten yakınıyor

Değirmiçem’de mülkü olanlar parselasyon yaptırmakta eziyet çektiklerini iddia 
ediyor. Bir vatandaş: “Malımızın yüzde 50’sini belediye aldı buna karşılık henüz bir 
hizmet getirmedi. Hiç olmazsa ücreti karşılığında parselasyonumuzu belediye yapsın”

Belediye Başkanı Ömer Arpacıoğlu 
tarafından yapılan yazılı açıklamadan 
öğrenildiğine göre 9 Ekim Salı 
gününden itibaren şehre su 
verilemeyecek. Kartalkaya barajı 
çıkışındaki vanalarda meydana gelen 
arızanın giderilmesi için 12 Ekim Cuma 
akşamı saat 24’e kadar çalışmaların 
aralıksız devam edeceği bildirildi.

Yurttaşların 4 gün susuz kalmaması 
için şimdiden tedbir alması gerekiyor. 

Şehrin tamamen susuz kalmaması için 
belediyenin eski kuyularından ve tabii 
su kaynaklarından semtlere zaman 
zaman münavebe ile su verilecek.

Arızanın 4 gün içinde giderilmemesi 
halinde su sıkıntısının daha da 
büyüyeceği göz önüne alınarak 
yurttaşların pazartesi gününden itibaren 
boş kaplara su doldurması, günlük 
ihtiyaçtan fazla su kullanmaması 
gerekiyor.

Dikkat: 4 gün su kesilecek
Kartalkaya baraj çıkışındaki vanalar arızalandı, eski 

kuyulardan ve kaynaklardan zaman zaman su verilebilecek.

Milli Eğitim Gençlik ve Spor Bakanlığı, 
Halk Eğitim Merkezi ve Kahveciler 
Derneğinin ortak çalışmalarıyla 
kahvelerde kitaplık oluşturmaya 
çalışılıyor. Dün Gaziantep’te ilk defa Filiz 
kahvesinde bir kitaplık açıldı. Kitaplığın 
açılışı için yapılan törene Vali, Halk 
Eğitim Merkezi Başkanı, Kahveciler 
Derneği Başkanı, ilgililer ve vatandaşlar 
katıldı.

Törende konuşan Vali Abdulkadir 
Aksu, okuyamayan pek çok gencimizin 
bulunduğunu, gençlerimizi Atatürk 
ilkeleri ışığında yetiştirmek amacıyla 

kahvelerde kitaplık yapmaya, halkımızı 
kitap bağışında bulunmaya çağırdı. 
Şehrin pek çok yerinde bu çalışmaların 
yaygınlaştırılacağını, köylere de hizmet 
götürmek istediklerini söyledi. Yeni açılan 
kitaplıkta 50 kitap bulunuyor. Atatürk, 
Cumhuriyet, tarım, bilim, kültür ve din 
kitapları ile oluşan kitaplıkta Atatürk 
köşesi de meydana getirildi.

Yüzde 60 oranında gençlerin devam 
ettiği kahveye, PTT işçileri, özel idare 
memurları, esnaf ve öğretmenler geliyor. 
Merkezi bir yerde olduğundan kitaplık 
için Filiz kahvesi seçildi.

Vali Aksu, gençleri okumaya, boş 
zamanlarını değerlendirmeye çağırdı

Gençlerin ve vatandaşların yetişmesi boş zamanlarını iyi değerlendirmesi 
amacıyla kahvelerde kitaplık oluşturma kampanyası açıldı.

Kan Merkezi Müdürü 
Vedat Erdinç’ten 
aldığımız bilgiye göre 
resmi kurumlar ve 
vatandaşı kan vermeye 
teşvik için bundan sonra 
da kurum ve kuruluşlar 
gezilecek. Önümüzdeki 
hafta da ODTÜ’ye 
gidilerek öğrenci ve 
personelinden kan 
alınacak.

Gaziantep halkının 
kan bağışına ilgisinin 
yeterli olmadığını 
söyleyen yetkili, 
vatandaşın doktor 
tavsiyesi ile kan 
verdiğini anlatıyor. 
Yüksek tansiyon, baş 
ağrısı, akciğer ve kalp 

rahatsızlığı olanların 
kendi rızası ile ya da 
doktor reçetesi ile 
geldiklerini belirtiyor. 
Kan merkezinin 
çalışmaları ise şöyle 
oluyor: Vatandaşı 
özendirmek için kartlar 
hazırlanıyor, bayrak, 
anahtarlık, cüzdan, 
kalem gibi hediyeler 
dağıtılıyor.

Adıyaman, Malatya, 
Urfa’ya kadar 
kan ihtiyacının 
karşılandığını belirten 
Kızılay Kan Merkezi 
yetkilileri askeri 
birlikleri periyodik 
olarak izleyip kan 
alıyorlar.

Kan merkezi 
hediye dağıtıyor

Kızılay Kan Merkezi, PTT 
Müdürlüğünde, müdür Macit Akman 
ve 30 civarında personelden kan aldı.

ODTÜ Gaziantep Kampüsü 
yetkililerinden edinilen bilgilere göre 
üniversiteye bu yıl 337 yeni öğrenci 
kaydı yapıldı. Bu yıl ODTÜ’den 54 
genç mezun olarak hayata atıldı.

Yeni kayıt yapılan öğrencilerden 

96’sı makine bölümünde, 98’i elektrik 
mühendisliği bölümünde, 63’ü gıda 
mühendisliği bölümünde, 41’i fizik 
mühendisliği bölümünde ve 39’u 
da inşaat mühendisliği bölümünde 
öğretimlerini sürdürecek.

ODTÜ Gaziantep Kampüsüne 
bu yıl 337 öğrenci kaydedildi

Nizip Ziraat Odası Başkanı 
Mehmet Akfırat üreticinin 
hasat ettiği boz fıstığı 
kilogramı 3 ile 3.5 milyon lira 
arasında değişen fiyatlardan 
baklavacılar ve tüccara sattığını 
söyledi.

Kış mevsiminin aşırı soğuk 
geçmesi ve yaşanan don 
olayı nedeniyle verimlilikte 
önemli düşüş olduğunu 
belirten Akfırat şöyle dedi: 
“Rekoltedeki düşüş pazara 
yansıdı. Geçen yıl bu zamanlar 
Nizip Fıstıkçılar Sitesine 
günde 100 ton dolayında boz 
fıstık getirilirken bu miktar 

şimdi 10 ton dolayında. 
Verimdeki düşüş nedeniyle 
üretici mağdur, üzgün ve 
çaresiz. Genellikle borçlu 
üreticiler tarafından ürün 
tam olgunlaşmadan hasat 
edilen boz fıstık içinin daha 
yeşil olması nedeniyle tercih 
ediliyor. Bu fıstığın koyu yeşil 
olan içi öğütülerek baklava 
ve diğer tatlılarla pastaların 
üzerine serpiliyor”

Akfırat Antep fıstığının taze 
olarak tüketilen çeşidi olan 
ben fıstık ise kilogramı 3-4 
milyon liradan alıcı bulduğunu 
kaydetti.

Boz fıstık hasadına başlandı
Gaziantep’te, Antepfıstığının genellikle baklavacılar 

tarafından tercih edilen çeşidi olan boz fıstık hasadına başlandı. 
Milli Eğitim Bakanlığı yetkilileri, 

“kayıt parası” adı altında hiçbir ücret 
alınmayacağını söylerken, okullardaki 
eksiklerin giderilmesi için bağış 
toplanabileceğini belirtiyorlar. Konya 
İl Milli Eğitim Müdürü Mehmet 
Özer 13 Eylül’de başlayacak 2004-
2005 eğitim öğretim yılı için liselerde 
kayıtlara bugün başlandığını bildirdi. 
İlköğretim okulları kayıtlarının ise 
23 Ağustos’ta başlayacağını ifade 
eden Özer, bu yıl eğitim öğretime 
Konya genelinde 200 yeni derslikle 
gireceklerini kaydetti.

Halen yaklaşık 2 bin derslik 
açığının bulunduğunu vurgulayan 
Özer, eğitime destek kampanyaları 
kapsamında bu açığı da kapatmayı 
hedeflediklerini söyledi. Her yıl kayıt 

parasıyla ilgili sorunların gündeme 
geldiğini belirten Özer şöyle dedi: 
“Kayıt parası alınmayacak. Ancak 
okullarımızın genel durumu ortada, 
bağış toplanabilir. Çok sayıda 
okulumuz velilerden toplanan 
yardımlarla eksiklerini gideriyor 
daha iyi hizmet verebiliyor. Bu 
yüzden zor durumdaki okullarımıza 
bağış yapılmasını istiyoruz. Zaten 
bir kampanya başlattık. İsteyen 
veliler  eğitim öğretim yılı içinde 
bağış yapar, isteyen kayıt döneminde  
yapar” Özer, kayıt sırasında bağış 
yapılması konusunda bir zorlama ile 
karşılaşanların ilgili okul yöneticilerini 
il ve ilçe Milli Eğitim müdürlüklerine 
şikayet edebileceğini sözlerine ekledi.

“Kayıt parası yok ama bağış alınabilir”
Geçtiğimiz yıllarda yüz milyonlu hatta milyarlı rakamların telaffuz 

edildiği, büyük tartışmalara neden olan kayıt parası konusu, 
kayıtların başlamasıyla yeniden gündeme oturacak gibi görünüyor.

Doğrulara kafa tutarak AB’ye 
girilmez

AB’ye girmek ve uyum 
sürecinde başarılı olmak 
isteyenlerin, samimiyetsiz 
söylemlerden kurtulup gerçekçi 
davranmaları gerektiğini belirtti.

Subaşı, “Gaziantepli iş 
adamları, meslek teşekkülü 
üyelerinin konuşmalarına 
baktığımız zaman AB’ye 
girmeyi çok isteyen kimseler 
görüyoruz. Ancak AB’ye 
girmek ve girmeyi istemek 
söylemlerle gerçekleşmez. 

Somut uygulamalar ve adımlarla 
gerçekleşir, insanlar da bu 
somut adım ve uygulamaları 
görürse size inanır. Siz kafanızı 
değiştirmez, yanlış eylemlere 
devam eder, doğruları kabul 
etmemekle direnir ve yeniliklere 
kafa tutarak AB’ye giremezsiniz” 
dedi.

AB’deki iş adamları örnek 
alınmalı

Gaziantep'teki işverenlerin, 
teknoloji ve pazar arayışı 
konusundaki girişimleri 
insana yatırım ve  ve 

kendilerini eğitme yönünde 
değerlendiremediklerini, AB’ye 
girmek isteyen iş adamlarının 
AB’li iş adamlarını örnek 
alması gerektiğini belirten 
Subaşı, “İş adamlarının 
söylemlerine baktığımız zaman 
AB’ye girmeyi isteyen ve bu 
konudaki çalışmalara destek 
veren kimseler olduğunu 
düşünürsünüz. Türkiye’deki 
üç AB Bilgi Bürosundan biri 
Gaziantep’tedir. O da Türkiye'de 
ilk olarak Gaziantep’te açılmıştır. 
Bunlar doğru ve bu gayretlere 

elbette değer verir kendilerine 
takdir ederiz. Ancak keşke bu 
bürolar açılırken toplantılar 
yapılırken iş adamları biraz 
nasiplerini alabilse ve kafalarını 
değiştirilse. Kafalar aynı, icralar 
aynı, baskılar aynı, doğrulara 
kafa tutma aynı, bir tek 
söylemler farklı o da topluluk 
önündeki söylemler. Bu kadar 
AB’yi seven AB’ye girmek 
isteyen iş adamları her nedense 
AB'li iş adamlarını örnek almaz 
ve bildiği yanlışlarda direnir 
anlamıyoruz” diye konuştu.

AB uyum sürecinde işverenler eğitilmeli
Meslek teşekküllerinin, işvereni AB uyum sürecinde eğitmesi gerektiğini belirten DİSK Bölge Başkanı Muzaffer Subaşı, 

“AB konusunda duyarlı olduğunu her platformda belirten ve AB’ye girmeye hazır olduklarını söyleyen iş adamlarının 
uygulamalarına baktığımız zaman hiç de AB yanlısı iş adamları gibi hareket etmediklerini görüyoruz” dedi.

Gaziantep ve Van 
emniyet güçlerinin 
önceki gün ortaklaşa 
düzenlediği operasyonda 
gözaltına alınan 
Abdülhadi Yardımcı 
çıkarıldığı mahkeme 
tarafından tutuklanarak 
cezaevine gönderildi.

Abdülhadi Yardımcı 
idaresindeki kamyonun 
özel olarak yapılmış 
gizli bölmelerinde 112 
kilo 900 gram eroin 
bulunması nedeniyle 
gözaltına alınmıştı.

Gaziantep’te 
gerçekleştirilen 
operasyonda 

kamyonunda 112 kilo 900 
gram eroin ele geçirilen 
şoför tutuklandı.

Gaziantep ve Van 
emniyet güçlerinin 
önceki gün ortaklaşa 
düzenlediği operasyonda 
gözaltına alınan 
Abdülhadi Yardımcı 
çıkarıldığı mahkeme 
tarafından tutuklanarak 
cezaevine gönderildi.

Abdülhadi Yardımcı 
idaresindeki kamyonun 
özel olarak yapılmış 
gizli bölmelerinde 112 
kilo 900 gram eroin 
bulunması nedeniyle 
gözaltına alınmıştı.

Kamyon şoförü de 
tutuklandı

Gaziantep’te gerçekleştirilen operasyonda 
kamyonunda 112 kilo 900 gram eroin ele 
geçirilen şoför tutuklandı.

TBMM Başkan Vekili 
Sadık Yakut, Türkiye’nin 
düşünen üreten ve elini 
taşın altına koyan bir 
gençliğe sahip olduğunu 
söyledi. Gaziantep 
Büyükşehir Belediyesi 

Gençlik Meclisi Romanya, 
Almanya, Yunanistan 
ile Türkiye’den gençlerin 
katılımıyla Gaziantep 
Ticaret Odasında “1. 
Uluslararası Gençlik 
Sempozyumu” düzenledi.

“Düşünen ve üreten 
gençlere ihtiyaç var”



Ali Ersönmez/Eğitimci
Eğitim sendikacısı

Eğitimde Her 
Birey Kendini 

Gerçekleştirmeli!

2023/24 eğitim-öğretim yılının ilk yarısı sona 
erdi. Türkiye’de örgün eğitimde (resmi + özel) 
17,5 milyon öğrenci, 75 bin 19 eğitim kurumu/
okul tatile girmiş bulunmakta. 1 milyon 139 bin 
673 öğretmenin görev yaptığı eğitim sisteminde 
ciddi sorun ve yetersizlikler köklenerek varlığını 
sürdürmektedir. 

Eğitimin temel bileşeni olan öğrencinin 
nitelikli ve bilimsel eğitime ulaşımı güçleşirken, 
görev yürüten öğretmenler yoksullaşıyor, 
itibarsızlaştırılıyor. Aynı işi yapan öğretmenler 
arasındaki eşitsizlik derinleşiyor. Devlet 
okullarında 90 bine yakın öğretmen ek ders 
karşılığı ve asgari ücretin altında ücret alarak 
kölece çalıştırılmaktadır. 

Çalışma koşulları gittikçe ağırlaşan ve 
özveriyle görev yapan eğitim emekçilerinin 
yaşam koşulları da güçleşmektedir. Bir diğer 
boyutu eğitimin niteliği, işleyişi ve eğitimin 
içeriğine birikim katan genel idari hizmetler, 
teknik personel ve yardımcı hizmetler sınıfından 
kadrolu memur alımı yapılmamakta. 

Doğru yatırım, uzun ve kısa vadeli 
objektif planlamalar ve de bilimsel, kamusal 
yapısının korunmasıyla ancak eğitimde çağ 
yakalanabilir.  Eğitimde yaşanan sorunlar her 
geçen yıl katlanıyorsa sorunlara gerçek niyetle 
yaklaşılmıyor demektir; esas sorunlar belirlenip 
bu sorunlara kalıcı çözümlere sağlanmıyor 
demektir. Eğitim emekçilerinin hakları azalıyor, 
öğrenciye ve okullara gerekli yatırım yapılmıyor 
ve yeteri bütçe ayrılmıyor.

Eğitimde yaşanan ve kalıcı hal alan problemler 
ülkedeki yaşanan sosyo-ekonomik, kültürel ve 
siyasal sorunlardan bağımsız olamaz.  Örneğin 
ekonomik alanda yaşanan sıkıntılar eğitimi 
doğrudan etkilemektedir. Zamanında, yerinde, 
dengeli ve yeterince beslenemeyen öğrencilerin 
fiziksel ve zihinsel gelişimleri sağlıklı olamaz. 
Eğitim araç ve gereçlerini karşılamada güçlük 
çeken, sabahın ve akşamın karanlığında yola 
koyulan gençlerden yüksek düzeyde eğitim 
almalarını beklemek gerçekle bağdaşmıyor. 
Yoksullaşan büyük bir kesimin çocukları başta 
olmak üzere, kız çocukları ve kırsal kesimdeki 
öğrencilerin eğitime erişimindeki engeller 
sürmektedir. Giderek artan hayat pahalılığı, 
temel ihtiyaçlara ulaşamama durumunun 
ailede yarattığı gerginlik, öfke, tedirginlik ve 
kaygılar öğrencilerin de psikolojik ve ruhsal 
durumlarına doğrudan olumsuz etkiler 
yapmaktadır.

Eğitim sendikalarından Eğitim Sen’in yaptığı 
tespitlere göre: “2023/24 eğitim öğretim 
yılının ilk yarısı bölgesel, cinsel, sınıfsal vb. 
eşitsizliklerin derinleştiği, çocukların eğitim 
hakkından eşit koşullarda yararlanamaması, 
eğitime erişimde yaşanan sorunlar ve 
anadilinde eğitim gibi en temel sorunların 
varlığını sürdürdüğü bir dönem olmuştur. 
Yine 6 Şubat depremleri deprem bölgesinde 
eğitim öğretimde yaşanan sorunların daha 
da ağırlaşmasını beraberinde getirmiştir.” 
Deprem birinci yılında birçok okuldaki hasar 
durumu belirsizliğini korurken; öğrenciler 
kaygı ve korku dolu, depremden kaynaklı ikili 
eğitim yapan okul sayısı çoğaltılmış, eğitimin 
uygulama sürelerinde kısaltmaya gidilmiştir.

Diğer taraftan siyasal-ideolojik hedefler 
öncellenerek eğitim dizayn edilmekte, 
eğitimin her aşamasında eğitim vakıf ve 
derneklere açılmış bulunmakta; çeşitli proje ve 
protokollerle eğitim laik, bilimsel, kamusal ve 
demokratik yapısından uzaklaştırılmakta.

Okulların fiziki altyapısı ve donanımı çağın 
ihtiyaçlarına uygun eğitim yapma düzeyine 
getirilmezken; kalabalık sınıflar, ikili öğretim 
ve taşımalı eğitimin negatif etkisi çığ gibi 
büyümektedir. 

Eğitim Sen Raporuna göre: “Ülkedeki etnik, 
dilsel, kültürel çeşitlilik ve inanç çeşitliliği, 
eğitim programlarına ve ders kitaplarına 
neredeyse hiç yansımadı. Eğitim sisteminde 
ve toplumsal yaşamda benimsenen tekçi 
anlayış, farklı inanç, dil, kimlik ve mezhepleri 
yok saymayı, onları ve taleplerini görmezden 
gelmeyi ısrarla sürdürmektedir.”

Elbette eğitimde yaşanan yetmezlik ve 
sorunlar bunlarla sınırlı değil. “Keyfiyetçi, 
ben yaptım oldu bitti” bir tarzla gerçekleşen 
eğitimden olumlu beklentilere girmek büyük 
yanılgıları ateşler.

Eğitimde dayatmacı politikaların sürmesi 
nedeniyle öğrencilerin ve öğretmenlerin 
mutsuz olduğu OECD raporlarına yansımış. 
Siyasal kadrolaşma sonucu eğitim sürecinde 
farklı dil, kimlik ve inançların dışlandığı, 
eğitimin zaten sorunlu olan niteliğinin daha da 
kötüleştiği anlaşılmaktadır.

Eğitim sistemi, okul öncesinden üniversiteye 
kadar özerk, özgür, bilimin ışığında 
kurumsallaşmalı. Okullar öğrencilerin kendini 
güvende, mutlu, neşeli, sevinçli hissettiği 
ortama dönüşmeli. Eğitim, her çocuğun veya 
gencin talepleri ve de farklı yeteneklerine 
alan açmalı; sanatsal, sportif ve kültürel 
ihtiyaçlarına yanıt olacak yaşamsal sahalarla 
donatılmalıdır. 

Her birey eğitim aracılığıyla kendini 
gerçekleştirmeli; insana, doğaya, topluma 
ve yaşama zenginlikler katacak öğrencilerin 
yetişeceği ortamlar sağlanmalı. Bilimin, 
aklın gücü ile aydınlanan ve teknolojik çağa 
uyumlanma ile laik, özgür, eşit, güvenli ve 
barış sevdalısı nesilleri yaratacak bir eğitim 
inşa edilmeli…

Kaynaklar:
OECD Raporları
MEB Raporları
Eğitim Sen Raporları
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Et ve Süt Kurumu
 amacı dışına çıkıyor

2024 yılı içerisinde ithal edilecek 600 bin 
baş besilik hayvanın ülkenin büyükbaş 
varlığının yüzde 5’ine denk geldiğini 
sözlerine ekleyen Peri, “Hem de bu 
ithalat, Et Süt Kurumu (ESK) tarafından 
gerçekleştiriliyor. Kuruluş amacı hayvan 
yetiştiricisini korumak olan ESK, yalnızca 
hayvan ve et ithalatını yerine getirmek 
amacıyla kullanılıyor. Bu durum, zaman 
içinde gelişmiş uzman kurumsal yapıların 
çöküşüne ve devlete ait kurumların kuruluş 
amacı dışında kullanılmasına çok çarpıcı bir 
örnek” ifadelerine yer verdi. 

İthalat ile kaybeden ülkemiz oluyor
İthalat ile kaybedenin ülkemiz olduğuna 

dikkat çeken Peri, “Hayvan yetiştiricisi 
ve geliri yetmediği için gittikçe daha az 
hayvansal ürün tüketmek zorunda kalan 
vatandaşlarımız oluyor. Çocuklarımız 

yeterince hayvansal protein tüketemediği 
için gelişme geriliği sorunu ile karşı karşıya 
kalıyor. Kontrolsüz hayvan ithalatı, ülkemiz 
hayvan popülasyonunun, sağlığının yanı sıra 
gıda güvenliğini tehdit ederek halk sağlığını 
da tehlikeye atıyor” açıklamasını yaptı.

Hayvan sağlığı korunamıyor, buzağı 
ölümlerinin önüne geçilemiyor

Bu süreçten veteriner hekimliği ile hayvan 
sağlığının da payını aldığını kaydeden Peri, 
“Yıllarca, kırsalda yetiştirici ile omuz omuza 
çalışan veteriner hekimler artık pes edip 
muayenehanelerini kapatmakta bir kısmı 
yurt dışına gitmeyi tercih ediyor. Hayvancılık 
yapmaya devam eden yetiştiriciler hayvanları 
için sağlık hizmetine ulaşamamaktadırlar. 
Sonuç olarak; koruyucu hekimlik hizmetleri 
yetersiz kalmakta, hem hayvan refahı hem 
hayvan sağlığı korunamamakta, buzağı 
ölümlerinin bile önüne geçilemiyor” şeklinde 
konuştu. Haber Merkezi 

Hayvan ithalatı ile ülkenin kaynakları heba ediliyor

Bilinçsiz yapılaşma 
doğal afetlere neden oluyor

Çok yakın bir zaman Gaziantep’in en 
önemli merkezlerinde ve ana yolların sular 
altında kaldığını hatırlatan Akcan, “Doğal 
afetlerin olumsuz sonuçları neticesinde; 
kentleşmelerin bilinçsiz yapılaşması, 
doğadan uzak yaşanılması, kanunlar ve 
hukuki işlemlerin kimi zaman yetersiz 
kalınması mevzuat gereği dışına çıkılması 
gibi durumlar göz önüne geliyor” dedi.

Gelecekte su kıtlığı ile
karşı karşıya kalacağız

Peyzaj mimarlığının diğer meslekler 
gibi bilim dalı olarak doğa ile iç içe olma 
şeklince afetin her aşamasında riskleri 
yapılacak tasarımlar ve uygulamalarla 
azaltma ve de iyileştirme ve dayanıklılığı 
arttırmada etkisi olan bir meslek olduğunu 
dile getiren Akcan, “Canlıların yaşam 
alanlarında afetleri azaltma ve dayanıklılık 
artırma ve bunları kendine ilke edinen 
peyzaj mimarları son zamanlarda 
yaşanan iklim değişikliği, nüfus artışı, 
şehirleşmeye ve sanayileşmeye bağlı olarak 
su tüketiminin ve su kirliliğinin artması ve 
temiz su kaynaklarının giderek azalması 

yakın bir gelecekte su kıtlığı gerçeği 
ile ciddi boyutlarda yüzleşeceğimizin 
habercisi” ifadelerini kullandı.

Yerel yönetimler bilim
 ışığında bilim insanları ve 

üniversitelerden faydalanmalı
Akcan, “Yağmur sularının tutulması, 

kullanılması ve yaşamsal döngüye 
tekrar kazandırılması amacıyla su tutma 
teknikleri geliştirildi. Çatılardan ve 
yüzeylerden olmak üzere iki farklı teknik 
kullanılıyor. Şehirlerde sel felaketini 
azaltmak, yağmur suyunun toprak 
buluşmasını sağlamak ve yeraltı su 
kaynaklarını beslemek amacıyla gelişmiş 
ülkelerdeki birçok şehirde yağmur sularını 
yeşil alanlara aktarılması kentlerimizi 
rahatlatmak için çok önemli bir proje 
olmalı. Bu projelerin uygulanması adına 
peyzaj mimarın ve kent planlamacıların 
uyum içinde çalışım gelişmiş ülkelerdeki 
gibi yağmur suyun akışını azaltmak ve bu 
sel sularını yeşil alanlar da kullanmak için 
projeler geliştirmeli. Yerel yönetimler bilin 
ışığında bilim insanları ve üniversitelerden 
faydalanmalı” şeklinde konuştu. Haber 
Merkezi 

Aşırı betonlaşma ve asfaltlamalar 
kentlerimizi ısı adasına dönüştürdü

Devlet herhangi bir 
denetim yapmıyor

Deprem bölgesinde inşaatlarla 
birlikte iş cinayetlerinin de arttığına 
dikkat çeken Karabulut, "Antep 
de durum böyle. Ciddi anlamda 
kontrolsüzlük, tedbirsizlik var. 
Devlet de herhangi bir denetim 
yapmıyor. Hiçbir önlem alınmıyor. 
Tamamen patronların insafına, 
taşeronlara terk edilmiş durumda. 
Dolayısıyla iş cinayetleri de 
kaçınılmaz oluyor. Yasa ve 
yönetmelikler çok açık. İşçi 
yüksekte çalışıyorsa ağ çekilecek, 
file koyulacak, kişisel koruyucu 
donanımı kullandırılacak. Ama 
bunların hiçbiri yapılmadan işçi 
köle gibi çalıştırılıyor" diye konuştu.

Üç kuruş para verip, 
olayın üstünü örtüyorlar

İş ölümlerine karşı herhangi bir 
ceza veya yaptırım uygulanmadığını 
dile getiren Karabulut şunları 
anlattı: "İşverenler 30-40 bin TL 
kan parasıyla olayların üstünü 
kapatabiliyor. Zaten yoksul insanlar 
çalışıyor inşaatlarda. Üç kuruş para 
verip üstünü örtüyorlar. Devlet 
de göz yumuyor buna. Cezasızlık, 
tedbirsizlik var. Bakanlığın o 
şantiyeleri denetlemesi lazım ama 
bunların hiçbiri uygulanmıyor. 

Üretim baskısı, taşeronların 
daha fazla üretme kaygısı bize iş 
cinayetleri olarak geri dönüyor."

OSB’ye hastane yapılıyor
İş cinayetleri birbiri ardına 

gelirken dün (23 Ocak) organize 
sanayi bölgesinde işçileri ziyaret 
eden AKP'li Antep Büyükşehir 
Belediye Başkanı Fatma Şahin, 
ellerini, kollarını iş makinelerine 
kaptıran, her gün ölümle 
burun buruna gelen işçilere 
hastane 'müjdesi' verdi. Sağlık 
Bakanlığı'ndan onay alındığını 
belirten Şahin, hastanenin iş sağlığı 
ve güvenliği açısından büyük yarar 
sağlayacağını söyledi. Hastanenin 
temeli 28 Nisan 2023'te atılmıştı.

Bu işin az tehlikelisi, 
çok tehlikelisi kalmadı

İşçi sağlığı ve iş güvenliği 
uzmanı Zafer Arısoy da İş Sağlığı 
ve Güvenliği Kanunun sürekli 
ertelendiğine dikkat çekti. Kanun 
son olarak 2025 yılına ertelendiğini 
dile getiren Arısoy şöyle devam 
etti: "Devlet bunu yaptıktan sonra 
halk da uymuyor. Türkiye’de 650 
bin iş yeri varsa bunun ancak 150-
200 bin tanesi kanun kapsamında 
iş sağlığı ve güvenliği hizmeti 
alabiliyor. Devletin de denetim ve 
kontrol mekanizması çalışmıyor. 

Sadece hizmet alan işyerlerine 
müfettiş yolluyor. Ama hizmet 
almayanlar sanki ödüllendiriliyor. 
Oradaki işçi ölümleri belki hiç 
kayıtlara bile geçmiyor." Tehlikeli 
iş kollarında 1 işçi dahi çalıştığı 
takdirde iş sağlığı ve güvenliği 
hizmeti verilmesinin zorunlu 
olduğunu hatırlatan Arısoy, şunları 
söyledi: "6331 Sayılı İş Sağlığı ve 
Güvenliği Kanunu'na göre 50’den 
az işçi çalıştıran az tehlikeli işyerleri 
devletin ertelemesinden dolayı 
hizmet almayabiliyorlar. Tehlikeli 
ve çok tehlikeli olanlar kesinlikle 
hizmet almak zorunda. Ama bu işin 
az tehlikeli çok tehlikelisi kalmadı. 
Devlet kurumları da dahil bütün 
işyerlerine iş sağlığı ve güvenliği 
hizmeti verilmeli. Yoksa bu işin 
başka bir çözümü yok."

7 İşçinin ölüm nedenleri
*7 Ocak'ta Şahinbey ilçesi TOKİ 

şantiyesinde kafasına briket düşen 
işçi Nevzat Karaaslan kaldırıldığı 
hastane öldü. 55 yaşındaki 
Karaaslan, dört çocuk babasıydı.

*14 Ocak'ta Antep 4'üncü 
Organize Sanayi Bölgesinde faaliyet 
gösteren Köksan fabrikasında 
çalışan 55 yaşındaki işçi Mehmet 
Tuvaş, yürüyen konveyör bandına 
sıkışarak vefat etti.

*15 Ocak'ta MYS Yol Madencilik 
ve Nakliyat Şirketine bağlı olarak 
Kadın Doğum Hastanesi inşaatında 
çalışan, isminin Burak olduğu 
öğrenilen bir işçi beton karıştırma 
makinesine düşerek öldü.

*19 Ocak günü ise 5'inci Organize 
Sanayi Bölgesindeki Selçuk İplik’e 
bağlı elyaf fabrikasında çalışan 
işçi Adem Tura pres makinesine 
sıkışarak öldü. 

*14 Ocak'ta Şahinbey ilçesi 
Yeşilkent Mahallesi'ndeki bir 
inşaatta bekçilik yapan 64 yaşındaki 
Reşit Kaya, gece geç saatlerde 
hırsızlık için gelen 4-5 kişilik grup 
tarafından dövüldü. Hastaneye 
kaldırılan Kaya, 8 günlük yaşam 
savaşını kaybetti ve 22 Ocak'ta öldü.

*23 Ocak günü, 15 Temmuz 
Mahallesi'nde bir inşaatta 
parke ustası olarak işe başlayan 
Muhammet Emin Arı, 9 katlı 
binanın 7. katında bindiği yük 
asansöründen düşerek öldü.

*23 Ocak'ta Nizip ilçesine bağlı 
Fevzipaşa Mahallesi'ndeki bir 
inşaatta araca mermer yükleyen 
25 yaşındaki Muhammed Durdu 
Arısever'in başına en üst katta 
bulunan mini inşaat vinci düştü. 
Hastaneye kaldırılan Arısever 
kurtarılamadı. artıgerçek

Son üç haftada iş cinayetlerinde 
ölen işçi sayısı yediye yükseldi

Gerçekçi ve maliyet esaslı 
bir fiyat politikasına geçilmeli

Tüketici Hakları Derneği 
Gaziantep Şube Başkanı Eczacı 
Bülent Yılmaz, “Göz damlası, göz 
tansiyonu, astım, KOAH, epilepsi, 
migren, Parkinson ve Alzheimer 
hastalarının kullandığı ilaçların 
ülkemizde muadilleri yok. 
Hastaların bu ilaçları kullanması 
lazım. Acilen uygulanan ilaç 
fiyat politikasından vazgeçilmeli, 
gerçekçi ve maliyet esaslı bir fiyat 
politikasına geçilmeli” şeklinde 
konuştu.

İlerleyen zamanlarda 
piyasadan çekilen ilaç sayısının 

arttığını göreceğiz
 “7-8 aydan beri birçok ilaç 

firması bazı ilaçlarını yavaş yavaş 
Türkiye piyasasından çekmeye 
başlamıştı” diyen Yılmaz, “Bundan 
birkaç ay önce organ naklinde ve 
kanserde kullanılan bazı ilaçlar 
Türkiye piyasasından çekilmişti. 
Bu hafta içerisinde ise Novartis 
firması, epilepsi, Alzheimer, 
KOAH ve astım hastalıklarında 
kullanılan ve hayati önem taşıyan 
14 ilacın satışını durdurduğunu 
açıkladı. İlerleyen zamanlarda 
piyasadan çekilen ilaç sayısının 
arttığını göreceğiz” dedi. 

Artık bu ucube 
fiyatlandırma sisteminden 

vazgeçilmesi gerekiyor
Yılmaz, “İlaç firmaları, 

uygulanan ilaç fiyat politikasından 
dolayı ilaçlarını çekiyor. İlaç 
fiyatları Euro kuru üzerinden 
belirleniyor ve mevcut kurun 
sadece yüzde 60’ı esas alınıyor. 
Hal böyle olunca birçok firma 
döviz üzerinden ithal ettiği 
maddeleri TL olarak iç piyasaya 
sattığında zarar veriyor. Euro’nun 
değeri 33 lira ama ilaç için 15 
lira açıklandı. Artık bu ucube 
fiyatlandırma sisteminden 
vazgeçilmesi gerekiyor. 
Gerçekçi ve maliyet esaslı bir 
fiyat politikasına geçilmeli” 
açıklamasını yaptı. 

Bu koşullarda ilaç firmaları ilaç 
üretmez ve piyasaya vermez

Türkiye’nin referans sistemini 
uyguladığını sözlerine ekleyen 
Yılmaz, “Ülkemizde ilaç fiyatları 
belirlenirken İspanya, Portekiz, 
Yunanistan, Fransa ve İtalya’daki 
ilaçların fiyat ortalaması alınıyor. 
Daha sonra ise alınan ortalama 
mevcut Euro kurunun yüzde 60’ı 
ile çarpılıyor. Yani Türkiye’deki 
bu ilaçlar Avrupa Birliği 
ülkelerindeki fiyatların yüzde 60 
altında satılıyor. Ayrıca ilacın en 
büyük alıcısı olan Sosyal Güvenlik 
Kurumu, ilaç firmalarından ilaç 
fiyatlarında yüzde 11 ile yüzde 
40 arasında indirip istiyor. Bu 
koşullarda ilaç firmaları ilaç 
üretmez ve piyasaya vermez” diye 
konuştu. Haber Merkezi

Hastalar ölüme Hastalar ölüme 
terk ediliyorterk ediliyor

Avrupa İmar ve Kalkınma Bankası’nın (EBRD) 
geçen yıl Türkiye’deki yatırımlarının 2,5 milyar 
euroyla rekor seviyeye ulaştığı belirtildi.

EBRD'den yapılan açıklamada, bankanın 
Türkiye'de 2022 ve 2021'deki yatırımlarının 
sırasıyla 1,63 milyar ve 2 milyar euro olduğu 
belirtildi. Bankanın Türkiye'de 6 Şubat'ta 
meydana gelen Maraş merkezli depremlerin 
ardından toparlanma ve yeniden yapılanma 
ihtiyaçlarına hızlı şekilde yanıt verildiği 
vurgulanan açıklamada, toparlanma yatırımları 
dahil olmak üzere 2023'teki toplam yatırım 
hacminin 2,48 milyar euroyla rekor seviyeye 
ulaştığı ifade edildi.

Açıklamada, EBRD'nin deprem bölgesi 
ekonomisinin toparlanması, yeniden inşası 
ve yeniden entegrasyonunu desteklemeyi 
amaçlayan çok yıllı 1,5 milyar euroluk yatırım 
planı oluşturduğu anımsatılarak, "Plan, 
etkilenen işletmeler ve bireyler için finansal 
fırsatları genişletmek üzere yerel ortak bankalar 

aracılığıyla uygulamaya konulan 600 milyon 
euroluk Afet Müdahale Çerçevesi'ne ek olarak 
altyapı yatırımlarını ve küçük ve orta ölçekli 
işletmeler (KOBİ'ler) için özel sektör desteğini 
de içeriyor" denildi.

Planın bir parçası olarak bölgeye 800 milyon 
euronun üzerinde kaynak sağlandığı belirtilen 
açıklamada, bunun EBRD'nin 2023'te Türkiye'ye 
yaptığı yatırımların yüzde 30'undan fazlasını 
oluşturduğu ifade edildi.

EBRD'nin geçen yıl Türkiye'de 48 projeyi 
finanse ettiği kaydedilen açıklamada, 
yatırımların yüzde 91'inin ülkenin özel 
sektörüne sağlandığı, yaklaşık yüzde 58'inin 
yeşil ekonomiye geçişe katkıda bulunduğu ve 
projelerin yüzde 60'ının toplumsal cinsiyet 
bileşenleri içerdiği bilgisi yer aldı.

EBRD, 2009'dan beri Türkiye'de 439 projeye 
19 milyar euronun üzerinde yatırım yaptı. 
Yatırımların yüzde 93'ünü özel sektör oluşturdu.
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Avrupa İmar ve Kalkınma Bankası 
2,5 milyar euro finansman sağladı

AKP'li Şamil Tayyar, emekli 
maaşlarına zam konusunda 
izlenen yolu eleştirerek "Bir ay 
sonrasını öngöremeyen politik 
tutum kabul edilemez. AK Parti 
de bu değil. Şöyle şiddetlice 
titreyip kendine gelme vakti" 
dedi.

Bu seneki AKP Merkez Karar 
ve Yönetim Kurulu'nda (MKYK) 

kendine yer bulamayan Şamil 
Tayyar'dan, partisine yönelik 
eleştiriler gelmeye devam diyor.

Sosyal medya hesabından 
paylaşım yapan Tayyar, 
emekli maaşlarına yapılan 
zammın, asgari ücrete 
yapılan zam oranına daha 
geç yükseltilmesini eleştirdi. 
Artıgerçek

Kabul edilemez, şiddetlice 
titreyip kendine gelme vakti


